
Zápis z ustavující schůze trenérsko – metodické komise ÚKŠS 
pro období po konferenci konané dne 13.2.2025 v Teplicích 

 

Datum a místo: 21.2.2025 Teplice, klubovna ŠK Teplice, Masarykova 668/29 

Přítomni (bez titulů): Jan Balín, Gustav Brejník, Vladimír Hadraba (předseda), Aleš Horák,  
Pavel Chrz, Jiří Kolman 

Schůze navazuje na výsledky konference ÚKŠS ze dne 13.2.2025, na které byl Vladi-
mír Hadraba zvolen členem výkonného výboru ÚKŠS, a dále na krátkou schůzku přítomných 
během této konference. 

Předmětem jednání bylo ustanovení komise a rozdělení úkolů jednotlivých členů. 

1) Bylo potvrzeno, že všichni přítomní mají zájem v komisi pracovat. Složení komise podléhá 
schválení ve výkonném výboru a Vladimír Hadraba ho na nejbližší schůzi (10.3.) takto na-
vrhne. 

2) Ke konkrétním činnostem: 

a) Hadraba: řízení komise TMK, styk s VV ÚKŠS, trenérskou komisí ŠSČR (jíž je členem), 
případně Ústeckým krajem. Do toho patří rozpočet komise a hlídání jejího čerpání, 
včetně garantování trenérů, kterým bude poskytována ze svazových peněz odměna. 
Stávající stav: konference schválila rozpočet podle toho, jak byl předložen (viz web 
ÚKŠS), peněz pro činnost je dost. Na krajském úřadě je vyúčtovaná dotace programu 
Sport 2024 a je podaná nová žádost z programu Sport 2025 zase na 70 000 Kč. Če-
káme, jestli vyjde. Hlavní využití dotace je snížení nákladů účastníků soustředění. Ještě 
zbývá vyúčtovat loňskou mimořádnou olympijskou dotaci z fondu Ústeckého kraje, kde 
je termín konec března. Zajistí Hadraba s hospodářem. 
Do budoucna je potřeba zaškolit někoho mladšího, hlavně pro případ dalšího zhoršení 
zdravotního stavu předsedy, ale také aby celou agendu měl kdo převzít (Jiří Kolman?).  

b) Kolman: Web UKSS a TMK – články, stránka TMK (aktualizace, kontrola). J.K. vstoupí 
do jednání s pány Bublíkem a Kalužným, kteří web „obhospodařují“ (přístupová práva 
atd.). 

c) Chrz: tři víkendové kempy, vše od propozic, přihlášek, po obsazení, propagaci, styk 
s majiteli objektů. Je předpoklad obdobné organizace i pro další léta, případné další 
akci se nebráníme. 
Stávající stav: první kemp proběhnul v Ústí nad Labem 31.1.-1.2. za účasti 16 účast-
níků. Odměny a jízdné trenérů je odesláno hospodáři k proplacení, vybrané vklady 
účastníků jsou již na účtu ÚKŠS, je vydán pokyn k fakturaci na oddíly, které svým čle-
nům hradí účast. 
Druhý kemp je naplánován na 6.-8.6. do Tisé s předpokladem, že si stravování zajis-
tíme ve vlastní režii jako loni v Mentaurově (kuchaři předběžně Jan Štich a Václav 
Lochman). Pavel Chrz již na přípravě začal pracovat, je potřeba zajistit obhlídku místa 
konání společně s kuchaři, abychom věděli, co s sebou a na co nezapomenout. Je 
dojednána zdravotnice Tereza Zebischová (jako loni). Trenéři předběžně Chrz, 
Hadraba, Brejník, Horák. Balín je nejistý, nicméně ve čtyřech by to mělo stačit, pokud 
tam všichni budou celou dobu. V případě nějaké nenadálé změny okamžitě dát vědět 
všem členům TMK. Termín pro vydání propozic 31.3. 
Třetí kemp proběhne 19.-21.9. jako loni ve Svoru, už je podepsaná rezervace se stej-
ným obsahem jako loni. 

d) Brejník: aktualizace databáze všech soutěží mládeže. To dělal léta Jirka Kalužný, ale 
přestal. Termín první aktualizace 5.3. pro MČR, dále průběžně. Kdo má nějaké data-
báze turnajů, kterých se zúčastnil jako hráč, tak nechť to Gustovi pošle. 



Metodický plán probíraného na soustředěních kempech. Problém je, že nám na každou 
akci jezdí jiní účastníci. Viz přehled ve zprávě TMK ke konferenci. Navrhuje se stanovit 
účast jako povinnost aspoň pro určitou část KLT. Termín pro námět: 31.3. 

e) Balín a Horák: Sledování výsledků talentů ve všech soutěžích ve vážných partiích a 
podle možností i rapidech (GP) – trvale. První zprávu doporučujeme podat do 1.5., tedy 
po skončení soutěží týmů dospělých i lig mládeže. 

f) Otázka školení trenérů: dlouhodobě se (v celé ČR) nedaří zvyšovat počet vyškolených 
trenérů. V letech 2023 a 2024 bylo mojí snahou zorganizovat školení trenérů 3.třídy 
buď samostatně nebo i ve spolupráci s Karlovarským krajem (WGM Hagarová), nikdy 
se ale nenašel dostatek zájemců. Stejná situace je nejen u nás, ale v celé ČR, kdy se 
pro nedostatek zájemců rušilo několik plánovaných školení. 
Od roku 2024 proto iniciativu převzala trenérská komise ŠSČR. Z výsledků on-line 
schůze ze dne 20.2. plyne, že v roce 2025 ve spolupráci s krajskými svazy budou zor-
ganizována tři školení trenérů 3.třídy (TR3). Již byly zveřejněny propozice dvou pláno-
vaných společně a to tak, že společný on-line víkend proběhne 17.-18.5. a prezenční 
druhý víkend v Olomouci 30.-31.8. a v Praze 14.-15.9. Viz https://www.chess.cz/komise-

sscr/trenersko-metodicka-komise/skoleni-treneru/.   Třetí školení T3 bude v Říčanech, při-
pravuje se.  
Všechna tři školení T3 budou jeden den spojena s prezenčním doškolením, které 
kromě toho bude i on-line začátkem dubna. Týká se trenérů všech tříd. V našem kraji 
ale v roce 2025 z platných trenérských tříd nekončí žádná nikomu.  
Na jaře bude vyhlášeno školení T2, předpokládaný minimální počet účastníků je 10. 
Pracuje se i na úpravě podmínek pro T1 (Pospíšil, Hagarová) tak, aby byla kratší, lev-
nější a efektivnější. 
Trenérská komise otevřela i otázku pojištění trenérů na akcích pořádaných Svazem, 
pracuje na zjištění podrobností. 
Z toho plynou dva úkoly: pro Aleše Horáka – obeslat oddíly a do 31.3. zjistit, kde trénují 
lidé bez kvalifikace. Ty pak motivovat k tomu, aby si udělali alespoň jednodenní on-line 
školení TR4. Dále trvale sledovat vývoj. Pro ostatní členy komise – kdo trenérskou třídu 
zatím nemá, tak si on-line školení T4 udělat. Doporučeno nejpozději do 31.5. 

3) Společné aktuální úkoly: 

a) Krajská listina talentů – úkol z konference je vydat ji nejpozději k 1.4.2025: 
Dohodnuto sestavit přechodnou listinu talentů, nadějí, juniorů. Navrhovaná kritéria má 
Brejník upravit a poslat, tak aby nová kritéria mohli po dohodě celé TMK vyjít i s novou 
KLT. Dále pokračovat do 1.5. zpracováním kritérií pro novou listinu, podle kterých se 
po krajském přeboru (v Chomutově 24.5.-25.5.2025) nová listina sestaví a bude vydá-
vat k 1.7. a aktualizovat k 1.1. následujícího roku. Do zásad zapracovat jednoznačnou 
nepřekročitelnou podmínku povinné účasti lidí z KLT na krajském přeboru v klasickém 
šachu příslušné své věkové kategorie, samozřejmě mimo těch, co mají přímý postup 
výš, a povinou účastí na určitém procentu tréninkových akcích pořádaných TMK či 
eventuálně adekvátní náhradou takové akce. Adekvátní náhradou se nemyslí blitz tur-
naj, ale tréninková akce jiného subjektu než TMK ÚKŠŠ (například Scouting ŠŠČR) či 
turnaj hraný vážným tempem. Součástí kritérií bude i návrh příspěvků na trenéry podle 
možností svazu. Schválený rozpočet pro rok 2025 předpokládá 15 hodin ročně pro 6 
talentů (lhostejno jestli z KLT žáků nebo z listiny juniorů s podporou). 
Listina žáků předjednána, dokončí Hadraba, listinu juniorů dopracuje Balín. 
Aleš Horák zpracuje doporučující metodiku, jak pracovat s dívkami, což je (nejen) 
v kraji velký problém. Dále pak připraví založení Google disku pro potřeby TMK, kam 
se mohou dávat metodické materiály ke kempům, účasti a posílat omluvy účastníků na 
akcích TMK apod. 



b) Letní soustředění: je v přípravě, proběhne opět v Tornově mlýně v termínu 16.8.-24.8. 
Propozice jsou v přípravě, hlavní vedoucí František Chaloupka, potvrzená je zdravot-
nice Iveta Reitingerová. Trenéři zatím Brejník, Hadraba, Pospíchal (Slavoj Litoměřice), 
bohužel nejspíš nemůžeme počítat s dlouholetým spolupracovníkem J. Kalužným. 
Nutno dořešit ještě jednoho spolupracovníka. Předpokládaný termín vydání propozic 
kolem 10.3. 

c) Obsazení trenéry na MČR, MČech a dalších reprezentačních akcích (ODM, případně 
ME, pokud bude někde blízko) asi budeme muset řešit akci od akce pomocí konkurzu 
či méně oficiální cestou – projednáním celou TMK. Pro blížící se MČR v Koutech nad 
Desnou 8.-15.3. je již uhrazen pobyt pro Gustu Brejníka na celou dobu a pro Pavla 
Chrze na 3 noci. 

4) Další jednotlivé věci:  
a) Pavel Chrz vznesl námět, jestli neobnovit možnosti společných výjezdů v ČR event. i 

zahraničí pro talenty kraje (jak on organizoval skoro 20 let do Pardubic). Společný vý-
jezd na nějaký ne drahý turnaj by určitě vhodný byl. Jiří Kolman informoval, že Šachový 
klub Teplice chystá takovou větší klubovou akci do Klatov, tento termín ale bohužel 
koliduje s táborem pořádaným Spartakem Ústí nad Labem. Námětem může být třeba 
turnaj družstev v Pardubicích, kde družstva lze složit libovolně bez ohledu na klubovou 
příslušnost, tam ale není moc prostoru pro společné analýzy. Všichni členové TMK 
prověří možnosti.  

b) Možnost získání jiné dotace než z KÚ je věc, která se řeší ve VV už dva roky. Měl to 
dělat Drahoš Krásný, ale výsledek je nula. Problém vidím v tom, že jiné komise další 
peníze nad schválený rozpočet nepotřebují. 

c) Komise schvaluje v rámci svého rozpočtu výplatu mimořádné prémie 3 000 Kč Gustavu 
Brejníkovi za přípravu Martina Michaela Mikulky, jejíž výsledkem byla zlatá medaile na 
ZODM (mimochodem jediná v kraji ze všech sportů). Současně potvrzuje na podzim 
přislíbenou odměnu Pavlovi Chrzovi za přípravu Šimona Brecika, který postoupil na 
Mistrovství ČR kategorie H10, a to v rozsahu 10 hodin. Pavel sdělí, jestli bude uzavírat 
s ÚKŠS pro rok 2025 dohodu o provedení práce nebo bude na své IČO fakturovat (v 
případě faktury ji může rovnou poslat – prosím mně, musím autorizovat). 

 
 
Zapsal: Vladimír Hadraba 
V Teplicích, 26.2.2025 
Připomínkováno v rámci TMK v dohodnutém termínu 4.3.2025 
Finální text odeslán 6.3.2025 
 
P.S. – v mezičase mezi 21.2. a 26.2. něco z diskutovaného nabralo další vývoj, který do tohoto 
materiálu zahrnovat nechci.  

Dvě věci si přesto neodpustím.  

Před chvílí jsem obdržel informaci, že prošel dobrý nápad některého z mých kolegů z trenér-
ské komise ŠSČR a šachová legenda – velmistr Jansa, který díky Pavlu Chrzovi mj. spolupra-
cuje i na našich akcích, bude dne 16.3. slavnostně uveden do trenérské síně slávy Českého 
olympijského výboru. 

Dále pak, že se plánuje na Krajském úřadě ocenění medailistů z ODM 2025, předběžně na 
16.4. Třeba i tyto dvě věci pomohou k tomu, že si šachů konečně „někdo všimne“.   
   


